
PROTOKÓŁ Nr XVIII/2012

z XVIII Sesji  Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 27 lipca 2012r. w budynku administracyjnym  

Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8°° do 101°.

Ad.1. Otwarcia XVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Czesław Stępień. Przywitał obecnych na Sesji radnych, sołtysów i gości zaproszonych.

Przewodniczący Rady poinformował, że na ogólny stan 15 -tu radnych obecnych jest 13-tu , co 

stanowi quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecni na Sesji radni: 

Jacek Żółtak, Stanisław Żelazny. Lista obecności - w załączeniu.

Ad.2. Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek posiedzenia :

12. Otwarcie XVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

13. Przyjęcie porządku XVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

14. Przyjęcie Protokołu z XVII Sesji Rady Gminy.

15. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XVII Sesji Rady Gminy Solec-

Zdrój.

16. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.

17. Interpelacje i zapytania radnych.

18. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz 

zwolnień przedmiotowych w tym zakresie - zmiany dotyczą załączników do uchwały.

19. Odpowiedź na skargę Prokuratury Rejonowej w Busku--Zdroju.

20. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Solec-Zdrój na 2012 rok.

21. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.

22. Wolne wnioski i zapytania.

23. Zakończenie obrad.

Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag, jednogłośnie.

Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do protokołu z XVII 

Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .

Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych 

na XVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. Radni nie zgłosili żadnych uwag. Sprawozdanie - w załączeniu.

Ad.5. Następnie Wójt przedstawił informację o zarządzeniach wydanych w okresie 

między Sesjami. Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. Informacja - w załączeniu.

Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:

Radny Czesław Zeliasz:

- Czy będzie budowana droga Magierów - Piestrzec? Radny 

Józef Zych:

- Ponieważ środki funduszu sołeckiego nie będą przekazane na ustawienie przystanku w Chinkowie, 

może przeznaczyć je na kopanie rowów?

- Dokończyć kopanie rowów w Zagajowie. 

- Radny Jerzy Łukasiewicz:



- Zrobić szkolenie dla radnych i uświadomić im, że są osobami publicznymi i ich nazwiska mogą 

figurować na ogłoszeniach do publicznego wglądu.

- Podjęte uchwały w sprawie zaciągania kredytów wskazują, że będą spłacane ze środków 

pochodzących z podatków od nieruchomości i rolnego. Jeżeli będą spłacane w inny sposób to 

należałoby precyzyjnie określać to w uchwałach.

- Kiedy będzie budowana droga Zborów - Żuków? Ze sprawą tą zwraca się do Wójta ponieważ 

dowiedział się w starostwie , że Pan Gądek nie jeździ na posiedzenia Zarządu Powiatu, ponieważ jest 

zawieszony w czynnościach radnego.

Radny Jan Żubrowski:

- Przy bloku jest chodnik, z którego korzystają wszyscy mieszkańcy. Nie wiadomo do końca czyją jest 

własnością, Gminy czy Spółdzielni Mieszkaniowej. Jest bardzo zniszczony. Może jest kostka ze 

starego chodnika, którą można przeznaczyć na poprawę jego nawierzchni?

- Dokonać przeglądu stanu chodników w gminie. W niektórych miejscach spomiędzy płytek wyrasta 

trawa.

- Szyby przystanku autobusowego w Solcu są oklejone resztkami ogłoszeń. Należy je wyczyścić.

- Czy prawdą jest, że Gmina kupuje działkę od P. Żelowskiego. Jeżeli tak to na co będzie przeznaczona 

działka?

Radny Paweł Fortuna:

- Chodnik w Zielonkach jest obsunięty do rowu. 

- Radny Włodzimierz Grabda:

- Podziękował za wybudowaną drogę na Czarny Gaj.

- Dokończyć drogę z Konstantynowa na Strażnik. 

- Radny Józef Nowak:

- Podziękował za drogę do Gadawy.

- Drogi w Kikowie, które miały być budowane po zakończeniu kanalizacji nie są jeszcze zrobione.

- Na zakręcie obok sklepu w Kikowie jest ustawiona barierka a przy niej w pasie drogowym znajduje 

się kamień. Ogranicza to korzystanie z drogi.

Radny Czesław Zeliasz:

- Czy będzie poprawione pobocze w stronę Wójczy? 

- Radny Jan Powroźnik:

- Czy Gmina przeznaczy środki na remont dachu w świetlicy w Żukowie?

- Czy policja wyjaśniła już sprawę niszczenia znaków drogowych?

Radny Adrian Babiarz:

Na parkingu przy Urzędzie Gminy namalować linie parkingowe, ponieważ kierowcy parkują auta 

nieprawidłowo i trudno jest znaleźć miejsce na postawienie samochodu.

- Radny Stanisław Doktór:

- Konieczne jest wybudowanie chodnika bądź asfaltowego pobocza przy drodze przez Wełnin.

Radny Kazimierz Pałys:

- Chodnik przy drodze Stopnica - Zielonki na odcinku od mostu w stronę Solca obsunął się do rowu.

- Kiedy będzie budowana droga na „piekło" i do p. Świecha? Radny 

Jerzy Łukasiewicz:



- Czy będzie poszerzony zakręt na drodze przy stawie ?

Ad.7. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , że radni otrzymali projekty 

uchwał do zapoznania się. Odbyły się również posiedzenia komisji stałych Rady Gminy , podczas 

których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną opinię.

Wszystkie przedłożone projekty otrzymały pozytywną opinię komisji.

Następnie odczytał uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie wysokości stawek podatku od 

nieruchomości oraz zwolnień przedmiotowych w tym zakresie. Nikt z radnych nie zgłosił żadnych 

pytań ani wniosków.

Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów: Za 

przyjęciem - 13, Przeciw - 0, Wstrzymało się - 0.

Uchwała Nr XVIII/93/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości stawek podatku od 

nieruchomości oraz zwolnień przedmiotowych w tym zakresie - w załączeniu.

Ad.8. W dalszej kolejności Przewodniczący odczytał odpowiedź na skargę Prokuratury 

Rejonowej w Busku-Zdroju dotyczącą uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od 

nieruchomości oraz zwolnień przedmiotowych w tym zakresie, a w szczególności zapisu zawartego w 

załącznikach do uchwały, nakładającego na podatników obowiązek składania oświadczenia pod 

odpowiedzialnością karną określoną w art. 233 kodeksu karnego.

W powyższej sprawie głos zabrał radny Stanisław Doktór, zdaniem którego radni nie powinni się 

tłumaczyć z nieprawidłowych zapisów w uchwale, ponieważ przepisy prawne stanowiące podstawę 

uchwały wymagają szczególnej ich znajomości, a oni takowej nie posiadają. Odpowiadać powinien 

ten, kto przygotowuje uchwały.

Wójt wyjaśnił, że projekty uchwał i załączniki redaguje RIO. Obowiązujące wzory funkcjonują od 

wielu lat i nigdy nie było do nich zastrzeżeń. Dopiero RIO w Krakowie zakwestionowała przedmiotowy  

zapis w stosunku do jednej z ich gmin.

Być może to przyczyniło się do tego, że Prokuratura Rejonowa w Busku zażądała uchwał z całego 

powiatu i wniosła na nich skargi do WSA w Kielcach. Uchwały podjęte przed zmianą są ważne i nie 

mogą być unieważnione.

Poddana pod głosowanie odpowiedź na skargę została przyjęta 12-oma głosami „za, 0 -przeciw, 1 - 

wstrzymujący się.

Ad.9. W dalszej kolejności Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie 

dokonania zmian w budżecie gminy na 2012 rok. Z uwagi na brak zastrzeżeń poddana została pod 

głosowanie i otrzymała następującą ilość głosów: za przyjęciem - 13 radnych, przeciw - 0,

wstrzymało się od głosu - 0 .

Uchwała Nr XVIII/94/2012 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2012 rok - w załączeniu.

Ad.10. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielili: Pan 

Józef Stojek - kierownik komisariatu policji w Solcu-Zdroju:

- Sprawdzi w dokumentacji, czy było zgłoszenie odnośnie zniszczenia znaku drogowego w Żukowie i 

wówczas udzieli odpowiedzi.

Radny powiatowy Andrzej Gądek:

- Droga do Magierowa jest ujęta do realizacji w ramach środków na usuwanie skutków powodzi. W 

przyszłym roku będzie budowana w Magierowie kanalizacja oraz prowadzone scalenie. Dopiero po 



zakończeniu tych prac droga będzie budowana w masie asfaltowej.

- Poruszy sprawę kopania rowów w Zagajowie, Kikowie i Zborowie.

- Nie było głosowania Rady Powiatu nad odwołaniem go z funkcji radnego.

- Przy drodze Zborów - Żuków było robione odwodnienie i chodnik. Obecnie powiat nie ma środków 

na inwestycje, ponieważ spłaca dług za szkołę na „Górce". Poza tym powiat ma również inne zadania 

do realizacji: buduje domy pomocy społecznej, pomaga ludziom niepełnosprawnym, dzieciom z 

niezamożnych rodzin.

- Chodnik w Zielonkach osunął się w wyniku nadmiernych opadów w latach wcześniejszych i dużych 

namoknięć w rowach.

- Sprawdzi pas drogowy na zakręcie w Kikowie.

- W tym roku nie będzie robiony chodnik w Wełninie.

Wójt Gminy Adam Pałys:

- Wiosną przyszłego roku kanalizacja Magierowa ma być zakończona. Wówczas można przystąpić do 

budowy drogi.

- Zwróci uwagę na stan pobocza drogi do Wójczy.

- Wspólnie z sołtysem Chinkowa ustalić przeznaczenie środków funduszu sołeckiego .

- Każdy radny zna swoje prawa i obowiązki.

- Spłata każdej pożyczki zaciągniętej przez gminę musi nastąpić z dochodów własnych.

- Był wystosowany wniosek w sprawie zakrętu przy stawie. Do chwili obecnej nie ma odpowiedzi.

- Chodnik przy bloku znajduje się na działce spółdzielni mieszkaniowej. Jeżeli miałby go remontować, 

musi mieć na to zezwolenie właściciela. Zorientuje się natomiast czy są płytki, które nadawałyby się 

na wymianę dotychczasowych.

- Przegląd chodników oraz remonty prowadzone są na bieżąco.

- Na wiatach przystankowych  umieszczony  był  zakaz  przyklejania  ogłoszeń,  który  niestety  nie  był 

przestrzegany. Pracownicy społeczno-użyteczni wyczyszczą szyby.

- Były prowadzone rozmowy w sprawie zakupu działki od p. Żelowskiego, z przeznaczeniem na małe 

boisko. Jednak po głębszym rozważeniu , odstąpiono od jej nabycia.

- Będzie ubiegał się w PZD o naprawę chodnika w Zielonkach.

- Na razie brak jest środków na budowę drogi w Strażniku.

- W chwili obecnej brak jest środków na budowę dróg w Kikowie.

- Odbył się już przetarg na budowę drogi na Zagaje Kikowskie.

- Drogi na piekło, do p. Świecha, w Zielonkach i Wełninie będą budowane bez przetargu, w ramach 

środków własnych.

- Nie posiada żadnych dodatkowych środków, które mógłby przeznaczyć na remont dachu świetlicy w 

Żukowie. W sołectwie można założyć stowarzyszenie, które może występować o środki finansowe, w 

tym również na remonty świetlic.

- Parking obok urzędu będzie przebudowany w ramach rewitalizacji miejscowości, w związku z czym 

linie parkingowe nie będą teraz malowane.

- Wspólnie z powiatem rozważą, kiedy może nastąpić budowa chodnika w Wełninie.

Ad. 11. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: Pan 

Stanisław Doktór:



- Informacje podawane przez radnego Łukasiewicza są niezrozumiałe. W Zborowie i Piestrzcu 

prowadzone są inwestycje, są barierki, chodniki. Natomiast w takich wsiach jak Zagórzany, Strażnik 

czy Chinków nic nie jest robione. Może radni powinni się też zająć tą częścią gminy. Mieszkańcy i 

kuracjusze dużo jeżdżą w tych stronach rowerami. Celowe byłoby wybudowanie dla nich ścieżki 

rowerowej.

Zdaniem Pana Łukasiewicza w Zborowie nie założone są jeszcze wszystkie barierki a chodnik 

Zielonki - Stopnica był wybudowany za poprzedniego Wójta. Chodnik, o który sam się ubiegał od 

skrzyżowania w stronę Magierowa jest potrzebny, gdyż korzystają z niego mieszkańcy.

Upomina się o drogę Zborów - Żuków, ponieważ Pan Gądek obiecał jej budowę. Pani Mieczysława 

Kopeć:

- Podziękowała za drogę do Gadawy.

- Zwróciła się z pytaniem w jaki sposób jest rozwiązany problem , w przypadku gdy potrzebna jest 

interwencja w sprawie bezpańskiego psa zagrażającego bezpieczeństwu, a Urząd Gminy jest 

nieczynny . Taka sytuacja niedawno miała miejsce w Kikowie i policja skierowała osobę 

zainteresowaną do sołtysa. Ona zaś zgłosiła sprawę p. Borkowi i pracownicy zajęli się psem, ale 

uważa, że procedura powinna wyglądać inaczej.

- Młodzież idąca , co prawda nieprawidłową stroną drogi, ale zachowująca się spokojnie, została 

ukarana przez policję mandatem, a może wystarczyłoby upomnienie.

- Czy Koło Gospodyń Wiejskich może wystąpić do G5 o środki na świetlicę?

Pan Bogdan Pietrzyk:

- Jego żona jest chora i ma duże trudności z chodzeniem. Gabinet lekarski neurologa znajduje się zbyt 

wysoko. Może jest możliwość, aby przenieść go niżej?

- Nie można przejechać drogą obok p. Sadowskiego, ponieważ jest zasłonięta gałęziami.

Pani Honorata Głuska: W dalszym ciągu chce uzyskać wyjaśnienia dotyczące zlokalizowania 

apteki w ośrodku zdrowia:

- Dlaczego Komisja przetargowa nie poinformowała Wójta, że w lokalu będzie prowadzona apteka? 

Również ogłoszenie o przetargu powinno zawierać konkretną informację, że jest to przetarg na 

aptekę.

- Dlaczego wystąpienia z urzędu o wydanie opinii prawnej nie były jasno skonstruowane? Odpowiedź 

prawnika też nie jest szczegółowa.

- Dlaczego dopiero na sesji Wójt zgłosił, że ma opinię urbanistyczną i nie odczytał jej radnym w całości 

a jedynie zdanie wyjęte z kontekstu?

- Opinia nie może być podstawą prawną do rozstrzygnięcia skargi.

- Potocznie apteka jest usługą zdrowia ale zgodnie z prawem - usługą handlu.

- Kiedy w 1991r., po otwarciu apteki w ośrodku zdrowia, zabrała głos podczas sesji Rady Gminy, to nie 

występowała o jej zamknięcie, ale z pytaniem dlaczego radni wydali zgodę na otworzenie drugiej 

apteki?

- Radni zagłosowali przeciwko skardze, ale wcześniej nie czytali żadnych dokumentów.

Do Przewodniczącego Rady zwróciła się z pytaniem dlaczego dopuścił do głosowania w sytuacji, 

kiedy radni nie znali dokumentów w sprawie, nie zapoznani byli również z opinią urbanistyczną. Do 

głosowania nad skargą nie powinno dojść na tej samej Sesji.



Pan Włodzimierz Grabda: -Część środków funduszu sołeckiego przeznaczona została na porządki 

obok świetlicy. Pozostałą część, przy pomocy finansowej Wójta, rada sołecka chce przeznaczyć na 

transport kamienia na drogę do p. Diabełka, który ma niepełnosprawne dziecko oraz do p. Parchatko.

Pan Jan Galus:

- Pod adresem dyrektora GCK złożył podziękowania za zorganizowanie dla dzieci rolników półkolonii.

Pan Józef Zych:

- Popiera wypowiedź radnego S. Doktora, zdaniem którego w małych miejscowościach nic nie jest 

robione i należy o nich pomyśleć.

Pan Stanisław Doktór:

- Uważa, że w Wełninie jest odpowiedni plac na którym można urządzić boisko dla 

młodzieży.

Odpowiedzi na powyższe pytania udzielił Wójt Gminy:

- Boiska funkcjonujące przy szkołach są wykorzystywane przez cały rok. Z tego powodu, są również 

odpowiednio utrzymane. Najlepszym rozwiązaniem jest utworzenie takiego centrum sportu i 

rekreacji przy szkole.

- Rozwiązanie problemu bezpańskiego psa w dni wolne od pracy na pewno nie należy w kompetencji 

sołtysa.

- Wyjaśni sprawę ukarania mandatem młodzieży w Kikowie.

- KGW może ubiegać się o środki finansowe z G5. Również OSP może o nie wystąpić.

- Co najmniej od 2005 r. gabinet Pana Bujalskiego znajduje się na piętrze ośrodka zdrowia . Lekarz nie 

upominał się o jego przeniesienie.

- Nawiązując do wystąpienia Pani H. Głuskiej wyjaśnił, że za całą działalność urzędu odpowiada Wójt i 

wszystkie pytania należy kierować pod jego adresem, a nie komisji przetargowej. Co do 

prawidłowości przeprowadzonego przetargu nie ma żadnych wątpliwości. Opinia urbanistyczna nie 

może być i nie była podstawą podjęcia uchwały w sprawie skargi. Została zamówiona przez Wójta 

dla całkowitej przejrzystości i pewności co do zajętego stanowiska. Nadeszła w okresie już po 

posiedzeniach komisji, kiedy projekt uchwały w sprawie skargi był już przez komisje zaakceptowany. 

Jeżeli Pani Głuska uważa, że uchwała jest nieprawidłowa to ma prawo ją zaskarżyć.

- W chwili obecnej nie posiada żadnych środków finansowych, którymi mógłby wspomóc rady 

sołeckie.

- Na półkoloniach było ok. 50 dzieci. Teraz będzie organizowany drugi turnus.

Ad.12. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady Czesław 

Stępień dokonał zamknięcia XVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała  Danuta 

Grabda

Przewodniczący  Rady  Czesław 

Stępień


